



25 Year Celebration Renegades-Quicksteppers Clogging Club e.V. Leinfelden-Echterdingen

Dennis Gagne, Renegades-Quicksteppers

Welcome to the Renegades-Quicksteppers!

This year we celebrate 25 years of club activity which has included Square Dance and Clogging. In 1989, the popularity of square dancing presented our founding members with the opportunity to spread our dance activity in the small Stuttgart suburb of Leinfelden-Echterdingen. Since that time the Renegades-Quicksteppers have made their name known across the globe. Our members have attended many square dance and clogging conventions, jamborees, and workshops led by international instructors and have obtained many awards/ honors for our club. 1992 saw our club represented with ten Quicksteppers performing on stage at the National CLOG convention in Nashville, Tennessee. In 1994 two of our members were proudly inducted into the Clogger's Hall of Fame in Maggie Valley, North Carolina. In 2001 at the International Dance Festival in Mayrhofen, Austria, the Quicksteppers were bestowed the honor of best European Team. Live performances with Country and Western stars Truck Stop, Tom Astor as well as the many city and Baden Württemberg festivals are still being held. The Renegades-Quicksteppers believe in trying to spread the good word about the many facets of clogging: fun, friendship, and teamwork.

With entry into the EAASDC in 1989, the Renegades were initially known only for square dancing. We were 20 square dancers led by our first callers Gerry Kuhn, Ro-

Willkommen bei den Renegades-Quicksteppers

Dieses Jahr feiern wir das 25. Jahr unserer Clubaktivitäten, welche sowohl Square Dance als auch Clogging umfassten. 1989 gab die Beliebtheit des Square Dance unseren Gründungsmitgliedern die Möglichkeit unseren Tanz im kleinen Stuttgarter Vorort Leinfelden-Echterdingen zu verbreiten. Seitdem wurden die Renegades-Quicksteppers weltweit bekannt. Unsere Tänzer haben an vielen Square Dance und Clogging Conventions, Jamborees und Workshops von internationalen Instructoren teilgenommen und viele Ehrungen für unseren Club erhalten. 1992 wurde unser Club durch zehn Quickstepper auf der National CLOG Convention in Nashville, Tennessee vertreten, welche dort auftraten. 1994 wurden zwei unserer Mitglieder in Maggie Valley, North Carolina voller Stolz in die Clogger's Hall of Fame aufgenommen. 2001 wurden die Quickstepper auf dem International Dance Festival in Mayrhofen, Österreich, zum besten europäischen Team gekürt. Live Auftritte mit den Country und Western Stars Truck Stop, Tom Astor und the many city sowie Baden-Württemberg Festivals werden nach wie vor abgehalten. Die Renegades-Quicksteppers glauben an den Versuch die Vorzüge des Clogging zu verbreiten: Spaß, Freundschaft und Teamwork.

Bei ihrem Eintritt in die EAASDC im Jahr 1989 waren die Renegades ursprünglich nur als Square Dance Club bekannt. Wir waren 20 Square Dancer, die von unseren ersten Callern, Gerry Kuhn, Roland Glotz und

land Glotz, and Dennis Gagne. The new art of clogging had made itself known in 1986 to the German dancers by a few American cloggers led by Joan Nimczak touring the US military bases. Naturally this high intensity dance immediately became popular to our 1st clogging Instructor Annette Lieb and the addition of Quicksteppers was quickly added to the Renegades.

The problem was how to become a clogging instructor? Annette quickly contacted US instructors for material and ideas and taught herself the basic movements for clogging as well as working closely with Monika Zöllner in Munich. Our first class started in 1989 with graduation in 1990 and we're proud to say that a few members of that class are still actively clogging every week.

The Renegades held yearly Square Dance Black Jack Specials which were quite popular with local square dancers from the Stuttgart area. Unfortunately in 1995, the club attendance had dropped for the square dancers and it was decided to retire the club square dance activity. Because of many street and festival exhibitions, clogging became quite popular to the general public. Due to our limited space, waiting lists for classes had to be made! We jumped to over 40 members and needed to divide the club night into 2 evenings; Tuesday evening for demo & experienced dancers, Sunday evening for Class and Beginner cloggers. This worked very efficiently until the year 2000 when Annette decided to leave the Quicksteppers and start a new group.

After a quick reorganization it was decided to maintain the name of the Renegades-Quicksteppers despite the fact that the square dance activity no longer existed. Fortunately for the Quicksteppers, Gertraud Gagne had taken it upon herself to learn how to be a clogging instructor and managed to continue the great clogging efforts of our team. Gertraud presents a multi-faceted program each week featuring EZ to Advanced choreography including

Dennis Gagne geführt wurden. Die neue Kunst des Cloggens wurde in Deutschland 1986 durch ein paar amerikanische Clogger bekannt, die von Joan Nimczak geführt wurden und durch die US Militärstützpunkte reisten. Unsere erste clogging Instructorin, Annette Lieb begeisterte dieser sehr intensive Tanz sofort und die Renegades bekamen schnell die Ergänzung Quicksteppers.

Das Problem war, wie man an einen Clogging Instructor kam. Annette kontaktierte US Instructoren um sie um Material und Ideen zu bitten und brachte sich selbst die Grundschritte des Cloggings bei. Sie arbeitete auch eng mit Monika Zöllner in München zusammen. Unsere erste Class begann 1989 und graduierte 1990 und wir können voller Stolz sagen, dass ein paar Teilnehmer dieser Class immer noch jede Woche cloggen.

Die Renegades veranstalteten jedes Jahr Black Jack Square Dance Specials, welche bei den Square Dancern der Region Stuttgart recht beliebt waren. 1995 hatte die Beteiligung beim Square Dance nachgelassen und es wurde entschieden die Square Dance Aktivitäten des Clubs einzustellen. Durch viele Straßenauftritte und Auftritte bei Veranstaltungen wurde Clogging in der Öffentlichkeit bekannt. Auf Grund unserer räumlichen Enge mussten wir Wartelisten für Classes anlegen! Wir vergrößerten uns schlagartig auf über 40 Mitglieder und mussten den Clubabend auf 2 Abende aufteilen; Dienstags für Demos und erfahrene Tänzer, Sonntags für die Class und die Anfänger. Dies funktionierte bis zum Jahr 2000, als Annette entschied die Quickstepper zu verlassen und eine eigene Gruppe zu gründen, sehr gut.

Nach einer kurzfristigen Neuaufstellung wurde beschlossen den Namen Renegades Quicksteppers beizubehalten, auch wenn es den Square Dance Teil nicht mehr gab. Zum Glück für die Quickstepper nahm es Gertraud Gagne auf sich, das Clogging instructen zu lernen und hat es geschafft die guten Clogging Leistungen unseres Teams aufrecht zu erhalten. Gertraud macht jede

group choreography as well as a few Irish routines. The 23 active members of Team Quicksteppers always have something new to learn from Gertraud. With her guidance, the Quicksteppers have held many clogging specials since 1996 with the explicit intent of featuring top International Clogging Instructors, Tandy Barrett, Naomi Fleetwood-Pyle, Jeff Parrott, Connie Bartels, Shane Gruber, Ray Hattaway, Janice Jestin & Josh King in what has become known as the Clog Hop.

This year, to honor our 25 Year Anniversary of the Renegades-Quicksteppers on 13-14 Sep 2014, we are bringing to our stage at the Walter Schweizer Kulturforum in Leinfelden-Echterdingen not one but two World Famous International Instructors for European Clogger's enjoyment, Jeff Driggs from West Virginia, and Shane Gruber from Michigan.

Jeff Driggs is owner & producer of the Double Toe Times Magazine for Cloggers, recording artist, conducts Championship dance events, performs at the Grand Old Opry, and conducts International clogging workshops. Shane Gruber made his first International appearance here in Leinfelden when he shared the stage with Connie Bartels. Shane also conducts many workshops throughout the USA as well appearing in Australia. Jeff and Shane have been appearing together at many clogging events, US National CLOG Convention, Nickel City Workshop, etc. in the USA and are an unbelievable super team! This is the first time that they both perform together in Europe! Be sure to check our website for exact info about this year's Clog Hop for our 25 Year Celebration featuring Jeff, Shane, and Gertraud as MC. Early registration at www.quicksteppers.de is encouraged- save with pre-registration!



Woche ein facettenreiches Programm von EZ bis Advanced Choreographien welche Gruppen Choreografien ebenso beinhalten wie Irische Figuren. Die 23 aktiven Team Mitglieder der Quickstepper können immer etwas Neues von Gertraud lernen. Unter ihrer Führung haben die Quickstepper seit 1996 viele Clogging Specials abgehalten, die explizit darauf abzielten mit internationalen Clogging Instructoren wie Tandy Barrett, Naomi Fleetwood-Pyle, Jeff Parrott, Connie Bartels, Shane Gruber, Ray Hattaway, Janice Jestin & Josh King aufwarten zu können. Diese wurden als Clog Hop bekannt.

Um dieses Jahr unseren 25-jährigen Geburtstag zu feiern, präsentieren die Renegades-Quickstepper am 13.-14. September 2014 im Walter Schweizer Kulturforum in Leinfelden-Echterdingen, zur Freude der europäischen Clogger, niemand geringeren als die beiden weltbekannten Instructoren Jeff Driggs aus West Virginia, und Shane Gruber aus Michigan.

Jeff Driggs ist Eigentümer und Produzent des Double Toe Times Magazine for Cloggers, Studiomusiker, führt Tanzmeisterschaften durch, tritt beim Grand Old Opry auf, und führt internationale Clogging Workshops durch. Shane Gruber hatte seinen ersten internationalen Auftritt hier in Leinfelden-Echterdingen, als er mit Connie Bartels auf der Bühne stand. Shane führt auch viele Workshops in den USA durch und tritt auch in Australien auf. Jeff und Shane sind schon auf vielen Clogging Veranstaltungen in den USA, wie US National CLOG Convention, Nickel City Workshop, etc. zusammen aufgetreten und sind ein unglaubliches Team! Dies ist das erste Mal, dass beide in Europa zusammen auftreten! Für weitere Informationen über den diesjährigen Clog Hop zu unserem 25-jährigen Jubiläum mit Jeff, Shane und Gertraud als MC, seht doch auf unserer Website www.quicksteppers.de nach. Voranmeldungen werden unterstützt – spare bei der Voranmeldung!

Übers.: Kai Hoffmann